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Z P R A V O D A J 
OBLASTNÍ POBOČKY 

ČESKÉHO SVAZU STAVEBNÍCH INŽENÝRŮ 

KARLOVY VARY 
 

 

R O Č N Í K   2 0 2 4                                                              Č Í S L O    4 
 
 

 
 
 

Blahopřání k životnímu jubileu dlouholetého člena OP ČSSI 
Karlovy Vary panu Ing. Miloslavu Rychtářovi 

 
 

 
 
 
Milý Miloslave,  
 
8. září 2024 jsi se dožil v plné svěžesti 80ti let svého života, ve kterém jsi musel kromě 
příjemných, světlých a úspěšných chvil, se vyrovnat i s mnoha složitými životními situacemi. 
Pevně věřím, že jsi své krásné životní jubileum oslavil se svými nejbližšími v pohodě a 
veselí. 
 
Narodil ses v šumavské obci Stachy, kde jsi vychodil Základní školu a absolvoval SPŠ 
ve Volyni, obor TZB. Poté jsi v Praze na ČVUT Praha absolvoval studium pozemních staveb. 
Po studiích jsi nastoupil do Armabetonu Praha. Po základní službě jsi bydlel v Karlových 
Varech a pracoval v PČP Nejdek jako stavbyvedoucí na rekonstrukci závodu. Protože jsi 
dojížděl, hledal jsi místo v Karlových Varech, a tak jsi nastoupil jako přípravář do Stavebního 
podniku města Karlovy Vary. Zde jsi pracoval jako stavbyvedoucí na Vřídelní kolonádě a 
různých stavbách, vedl jsi středisko HSV a po volbách ředitele jsi tuto funkci vykonával. Zde 
Tě zastihla revoluční doba 1989, podnik zakoupila Ing. Novotná a po problémech jsi odešel. 

http://www.cssi-cr.cz/home.a
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Pak jsi pracoval u různých podniků, kde jsi po jejich ukončení skončil jako rozpočtář v SSŽ, 
kde jsi ukončil karieru jako důchodce. Nyní stále pracuješ u stavební firmy jako OSVČ, 
rozpočtář. 
 
Kromě profesní činnosti ses věnoval mnoho roků ČKAIT, Oblastní kanceláři Karlovy Vary, 
jako člen výboru. ČKAIT Ti za obětavou a dlouholetou činnost udělila čestné členství. 
V současné době jsi nepostradatelným členem revizní komice ČSSI Oblastní pobočky 
Karlovy Vary. 
 
K Tvým kulatým narozeninám Ti jménem svým i jménem našeho výboru ČSSI OP Karlovy 
Vary dodatečně přeji hodně životní energie, veselé mysli, víru v lepší budoucnost a také 
hodně zdraví, lásky a tolik potřebného štěstí. Rád bych Ti také při této vzácné příležitosti 
poděkoval za Tvoji podporu našeho spolku a za vše, čím jsi nám přispěl v naší spolkové 
činnosti. 
 
Jaroslav Korbelář 
předseda pobočky 
 
 

 
 

Informace o schůzi výboru, 
která se konala 1. 10. 2024 
v hotelu Lafonte v Karlových Varech. 

 

Zápis č. 6 

  
ze schůze výboru Oblastní pobočky ČSSI v Karlových Varech 

Datum a místo 
konání: 

01. 10. 2024 v 16.00 hod v hotelu Lafonte v Karlových Varech 

Přítomni: Ing. Hrdinová, Ing. Korbelář, Ing. Korbelářová, Ing. Kořán, Ing. Krössl,  
Ing. Leitgeb, CSc., Ing. Rychtář 

 
Program: 

  

• Plánované akce na rok  2024 
Dne 11.09.2024 se pro velký zájem konala opakovaná exkurze „Hotel na Klínovci před 
rekonstrukcí“- výbor děkuje Ing. Kořánovi za organizaci. 
Dne 23.09.2024 se konala exkurze na stavbu „D6 – Hořovice – Hořovičky“. Výbor děkuje 
Ing. Korbelářovi za zajištění a Ing. Radku Tomanovi za odborný výklad. 
10/2024 – exkurze „Hotel u golfu v Sokolově“ – zajišťuje Ing. Leitgeb, CSc., termín bude 
upřesněn 
Výhled na rok 2025: 
Ing. Leitgeb – exkurze „Hotel u golfu v Sokolově před dokončením“ – jaro 2025 
Ing. Korbelář – exkurze do hotelu Thermal -  I. pololetí 2025 
Ing. Korbelář vyzývá všechny členy výboru OP ČSSI o návrhy přednášek a exkurzí na rok 
2025.  
 

     2 Členské příspěvky za rok 2024 
Všichni členové zaplatili. 
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     3    MK MI ČKAIT Karlovarsko 2024 
 koná se dne 04. 10. 2024 v kongresovém sále hotelu Thermal 
  
     4    Prezidium ČSSI dne 26. 09. 2024 – informace Ing. Korbelář 
 -   kancelář ČSSI: místo paní Abadžič nastoupila paní Alexandra Doksanská 
 -   kancelář ČSSI: e-mail cssi@cssi-cr.cz,  tel. 227 090 410 
 -   nové webové stránky ČSSI jsou zatím nefunkční 
 -   ČSSI zaslalo výzvu k digitalizaci stavebního řízení na vládu 
 -   OP ČSSI Ostrava a Zlín nefungují, předsedové budou pozváni na exekutivu 
 -   Sjezd ČSSI se koná 23. 11. 2024 v 10 hod. v NTM v Praze. 
  -   do 20. 10. je třeba poslat avízo, zda chceme /nechceme přednést prezentaci 
  -   do 20. 11. zaslat prezentaci 
 -   stanovy: odvody z členských příspěvků za všechny členy včetně seniorů - změnu stanov 

může navrhnout i delegát. Prezidium změnu nebude navrhovat, udělí jen generální pardon 
za minulé období, kdy se odvody z členských příspěvků za seniory neposílaly z OP a OS 
na kancelář ČSSI 

 -   OP a OS se žádá o znovu zaslání kandidátů na funkce člena Exekutivy, Prezidenta a 
člena RK pro Sjezd ČSSI 23.11.2024 

        
     5    Zpravodaj 

-   Zpravodaj 2/2024 -  paní Doksanská vloží na web ČSSI, jakmile bude fungovat, bude je 
tam pro nás vkládat i v budoucnu 
-   Zpravodaj 3/2024 - Ing. Korbelář připraví v 1.polovině října: 
 -   zápis výboru 
 -   exkurze Klínovec opakovaná 11. 09. 
 -   exkurze D6 Hořovičky 23.09. 
 -   malá V4 29.08. - 01.09. 
 

      6 Elektronické podávání hlášení ELTD 
 Za OP ČSSI Karlovy Vary je zplnomocněn pan Černý 

Ing. Korbelář zaslal datovou schránkou na OSSZ dne 19. 09. 2024 
  

      7    Sjezd ČSSI 
 Ing. Korbelář poslal znovu seznam delegátů včetně náhradníků dne 22. 09. 2024 
 na Prezidium 
 
      8 Ing. Korbelář pošle žádost o příspěvek na činnost ČSSI OP Karlovy Vary na vedení 
 Krajského úřadu Karlovarského kraje a na Magistrát města Karlovy Vary. 
        
      9 Příští výborová schůze se bude konat ve středu dne 06.11.2024 od 16 hodin v hotelu 

Lafonte. 
 
 

Zapsal: Ing. Miroslav Krössl 
Karlovy Vary 03. 10. 2024 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:cssi@cssi-cr.cz
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Vzpomínka u příležitosti rozloučení s expředsedou naší 
oblastní pobočky ČSSI Karlovy Vary 

panem Ing. Vratislavem Baumem 
 
 

 
 
 
Dne 30. 9.2024 nás opustil ve věku 93 let Ing Slávek Baum. Byl jsem požádán o vzpomínku na 
mého šéfa, pod kterým jsem pracoval v Pragoprojektu od roku 1975 do roku 1991. 
 
Slávek, jak mu přátelé i já od jisté doby říkali, byl šéfem na správném místě, který vždy měl 
dokonalý cit pro spravedlnost a nejlepší technické řešení. Krátce po roku 1970 stál u zrodu 
Pragoprojektu v Karlových Varech a pod jeho vedením se vypracovala řada větších projektů, 
nejen v dnešním karlovarském kraji, ale také v ústeckém a plzeňském. V našem kraji to je 
především silnice I/13 z Ostrova do Karlových Varů a potom všechny stavby průtahu silnice I/6 
Karlovými Vary. V letech 1990 ustál dramatické období, kdy byl zvenku zájem o budovu 
Pragoprojektu v Karlových Varech na Vítězné ulici, což by jistě vedlo k tomu, že bychom nemohli 
dále projektovat větší silniční stavby pod jmenovkou Pragoprojektu. 
 
Významná byla činnost Slávka v ČKAIT a ČSSI, kde v letech 1994 - 1999 zastával funkci 
předsedy karlovarské pobočky ČSSI. Jeho přirozená aktivita se též uplatňovala v jeho dlouhodobé 
činnosti v porotě Stavby Karlovarského kraje. 
 
Určitě lze vzpomenout též na jeho aktivity mimopracovní v lyžařském oddíle Slavie Karlovy Vary. 
 
Ještě závěrem musím vzpomenout na jeho anglický humor. Když jsem Slávkovi napsal 
do zpravodaje ČSSI OP Karlovy Vary gratulaci k jeho devadesátinám, tak mi ji ještě zkontroloval, 
zda tam nemám nějaké chyby a pak mi řekl, s anglickým humorem, že to můžeme použít pro jeho 
nekrolog. Oba jsme se tomu zasmáli a určitě ani jeden jsme netušili, že to bude už za tři roky. 
 
Ing. Jan Froněk člen OP ČSSI KV 
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28. ročník Mezinárodní konference ČKAIT 
Městské inženýrství ČKAIT Karlovarsko 2024 

 
 
28. ročník Mezinárodní konference Městské inženýrství ČKAIT Karlovarsko 2024 se konal 4. 10. 
2024 v hotelu Thermal v Karlových Varech. 
 
Téma letošního ročníku: Město a energie 
Využití obnovitelných zdrojů energií v sídlech, včetně využití odpadů a odpadních vod, 
energetická koncepce bydlení, energeticky úsporná opatření při obnově veřejných budov, energie 
z hlediska územního plánování. 
 
Záštitu nad konferencí přijaly Ministerstvo pro místní rozvoj, Ministerstvo průmyslu a obchodu, 
Ministerstvo dopravy a Ministerstvo kultury. Stranou nezůstal ani Karlovarský kraj a Statutární 
město Karlovy Vary i Národní plán obnovy a další instituce.  
 
Konferenci moderoval prezident ČSSI Ing. Adam Vokurka, Ph.D. 
V úvodu přivítal a představil čestné hosty konference. 
Následovalo vystoupení zástupců Karlovarského kraje, Statutárního města Karlovy Vary, ČKAIT 
a dalších hostů. 
Na úvod předseda vědecké rady konference Doc. Ing. et Ing. František Kuda, CSc. věnoval 
důstojnou vzpomínku Ing. Svatopluku Zídkovi, který tuto konferenci před 28 roky založil a celou 
dobu plně organizoval. 
 
Vlastní program naplnily přednášky odborníků zúčastněných zemí: 
 

• Možnosti využití obnovitelných zdrojů energií v sídlech (Garant MMR) 

Ing. Žanet Hadžić, CSc., ředitelka odboru stavebního řádu MMR 
Možnosti využití obnovitelných zdrojů energií v sídlech pohledem nového stavebního zákona 
a souvisejících právních předpisů. 
 

• Energetické výzvy měst: Legislativa, Komunitní Energetika a Elektromobilita (Garant 
MPO) 

Ing. Eduard Muřický, vrchní ředitel Sekce průmyslu a stavebnictví 
Aktuální legislativa v energetice a její dopady na urbanistický vývoj, s důrazem na komunitní 
energetiku jako podporu udržitelných projektů v městském prostředí. Elektromobilita jako klíčové 
téma v kontextu alternativních dopravních řešení a problematika parkování elektromobilů a rozvoj 
nabíjecí infrastruktury ve městech. Inovace v energetických stavbách a trendy ve výstavbě 
energeticky efektivních budov v urbanistickém prostředí. 
 

• Energeticky vysoce soběstačné bytové domy (Garant Saská IK) 

Prof. Dipl.-Ing. Timo Leukefeld, Energieexperte / 3D – Keynote Speaker 
Energeticky vysoce soběstačné budovy pokryjí podle standardu „Sonnenhaus autark“ (soběstačný 
solární dům) 50 % celkové spotřeby tepla a proudu ze solárních zdrojů. Poskytují možnou 
odpověď na naléhavé otázky budoucích dodávek energií: Jak budeme bydlet v budoucnu? Jak 
vypadají domy, které jsou z větší části energeticky soběstačné? Jak lze tyto domy propojit se 
stávajícími budovami v okolí? 
 

• Energetická koncepce bydlení ve Frankfurtu nad Odrou (Garant BBIK) 

Dipl.-Ing. Matthias Krebs, prezident BBIK 
V rámci rozvoje „severních přístavních ulic“ ve Frankfurtu nad Odrou byla vypracována 
energetická koncepce pro bydlení, zahrnující zásobování teplem, výrobu elektřiny 

https://mestske-inzenyrstvi.ckait.cz/
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a elektromobilitu. Projekt kombinuje kvalitní bydlení, turistickou nabídku a komerční využití 
v oblasti severního městského centra ve Frankfurtu nad Odrou. 
 

• Představení studentských posterů s tématikou Město a energie (Garant Fakulta 
stavební VUT Brno) 

Ing. arch. Tomáš Pavlovský, Ph.D., odborný asistent 
Město bez lidí nemůže existovat, nežije, je mrtvé, protože právě lidé pomyslně vytváří energii 
města, energii, která je neměřitelná z hlediska peněz či watů, ale je to energie, která vytváří 
genius loci města a jeho fungování. 
 

• Energeticky úsporné opatrenia pri obnove verejných budov (Garant SKSI) 

Prof. Ing. Zuzana Sternová, PhD., riaditeľka Technického a skúšobného ústavu stavebného, n. o. 
Využitie potenciálu úspor energie obnovou verejných budov. V SR je evidovaných viac ako 15 
tisíc budov, ktoré sú vo vlastníctve štátu a samospráv. Vzhľadom na ich vek, veľkosť, kategóriu 
a použité technológie výstavby a riešenie technických systémov majú veľký podiel na spotrebe 
energie pre jednotlivé miesta spotreby energie. Významný je podiel administratívnych budov 
a školských budov. 
 

• Energetický atlas pro mezinárodní stavební výstavu IBA Hamburg (Garant Durynská 
IK) 

Prof. Dr.-Ing. Dieter D. Genske, Hochschule Nordhausen, Fachbereich Ingenieurwissenschaften 
Využívání obnovitelných energií, zejména v městských oblastech, nabývá stále více na významu. 
Doposud byl kladen důraz na technické aspekty, ale nyní je třeba zvážit i jejich integraci do 
městské infrastruktury a možnosti jejich realizace na místě. 
 

• Dům bavorské historie v Řezně: vytápění a chlazení odpadní vodou (Garant Bavorská 
IK) 

Wolfgang Schnabl, Branchengruppenleiter Green Building, Industrial Sector Manager 
 

• Výzvy v energetice z hlediska územního plánování (Garant Fakulta stavební VUT Brno) 

Ing. Jakub Kotrla, ředitel Ústavu územního rozvoje 
Územní plánování v České republice má několik stupňů řízení a v posledních letech je z hlediska 
oblasti energetiky velký tlak na plánování v čase. Vše nastartovaly již snahy o energetickou 
transformaci z hlediska udržitelných cílů Evropské unie o Green Dealu a uhlíkové neutralitě. 
 

• Střešní krajina a fotovoltaika 

Bc. Libor Honzárek, předseda Sdružení historických sídel Čech, Moravy a Slezska, místostarosta 
města Havlíčkův Brod 
Potřeba ochrany historických hodnot a potřeba hledání cest ke zmírnění dopadů energetické 
a klimatické krize stojí často proti sobě. Nalézání shod a kompromisů mezi těmito dvěma 
veřejnými zájmy není v památkovém prostoru vždy snadnou cestou… 
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Vzpomínka na zakladatele konference Ing. Svatopluka Zídka 
 

 
 

Pohled na účastníky konference v konferenčním sálu hotelu Thermal 
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Výstava oceněných staveb – Cena inženýrské komory 2022 
 

 
 

Prezence konference v předsálí 
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Předseda Vědecké rady konference Doc. Ing. et. Ing. František Kuda, CSc. 
 

 
 

Moderátor konference prezident ČSSI Ing. Adam Vokurka, Ph.D. 
Zhodnocení a závěru konference se zhostil Doc. Ing. et. Ing. František Kuda, CSc., 
místopředseda ČSSI, předseda Vědecké rady Mezinárodní konference ČKAIT Městské 
Inženýrství Karlovarsko 2024. 
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V přednáškovém sále měli účastníci konference příležitost shlédnut výstavu Ceny Inženýrské 
komory 2022. 
Tradiční byla i účast stavebních fakult VUT v Brně a VŠB – TU Ostrava.  
Mezi posluchači byli vedle studentů stavebních fakult vysokých škol i žáci třetích a čtvrtých 
ročníků Střední průmyslové školy stavební z Kadaně, kteří tak měli možnost seznámit se s náplní 
a problematikou oboru městské inženýrství a případně se po střední škole rozhodnout pro 
studium tohoto oboru na vysoké škole. 
 
Samotné konferenci předcházel společenský večer v Grandhotelu AMBASSADOR Národní dům. 
V uvolněné a přátelské atmosféře proběhla neformální výměna zkušeností z praxe mezi stavaři z 
ČR a kolegy ze SRN, Maďarska, Polska a Slovenska. Prostor se našel i na přátelské popovídání 
si o osobním životě. 
 
Poděkování za organizaci akce patří také zástupcům ČKAIT a ČSSI. 
 
Text: Ing. Jaroslav Korbelář; PaedDr. Zdeněk Hrdina 
 

 
 

 
 

Informace o schůzi výboru, 
která se konala 6. 11. 2024 
v hotelu Lafonte v Karlových Varech. 

 

Zápis č. 7 

  
ze schůze výboru Oblastní pobočky ČSSI v Karlových Varech 

Datum a místo 
konání: 

06. 11. 2024 v 16.00 hod v hotelu Lafonte v Karlových Varech 

Přítomni: Ing. Hrdinová, Ing. Korbelář, Ing. Korbelářová, Ing. Kořán, Ing. Krössl, 
Ing. Kuneš, CSc., Ing. Leitgeb, CSc., Ing. Rychtář 

 
Program: 

  

• Plánované akce na rok  2024 
10/2024 – plánovaná exkurze na stavbu „Hotel u golfu v Sokolově“ – zrušeno bez náhrady 
ze strany investora TDI. 
Adventní setkání 2024 se bude konat dne 06. 12. 2024 v Mariánských Lázních, všichni 
členové ČSSI a ČKAIT dostali pozvánku. 
Výhled na rok 2025: 
Ing. Leitgeb, CSc. – exkurze „Hotel u golfu v Sokolově po dokončení“ – I. pololetí 2025 
Ing. Korbelář – exkurze do hotelu Thermal - I. pololetí 2025 
Ing. Korbelář vyzývá všechny členy výboru OP ČSSI o návrhy přednášek a exkurzí na rok 
2025. 
 

     2    MK MI ČKAIT Karlovarsko 2024 
 konala se dne 04. 10. 2024 v kongresovém sále hotelu Thermal, OP Karlovy Vary 

zastupoval předseda a předsedkyně RK 
 Předseda přednesl na Prezidiu 26. 09. 2024 návrh, že by bylo vhodné upravit pro příští rok 

https://www.google.cz/maps/place/Grandhotel+AMBASSADOR+N%C3%A1rodn%C3%AD+D%C5%AFm/@50.2298813,12.8671383,17z/data=!3m1!4b1!4m9!3m8!1s0x47a0996be54c75dd:0x180b1d52e4f63cfd!5m2!4m1!1i2!8m2!3d50.2298779!4d12.8697186!16s%2Fg%2F11fd6dbn07?entry=ttu&g_ep=EgoyMDI0MDkyMi4wIKXMDSoASAFQAw%3D%3D
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název konference na „MK MI Karlovarsko ČKAIT a ČSSI 2025“. Důvod: Odbornou náplň 
zařizuje ČSSI (Ing. Kuda za ČSSI), moderuje prezident ČSSI Ing. Vokurka, Ph.D. 
Prezident ČSSI reagoval, že tento návrh projedná s ČKAIT. 
 

     3    Úkoly z Prezidia ČSSI dne 26. 09. 2024 
 -   znovu zaslán návrh kandidátky naší OP na členy Exekutivy, Prezidenta a členy RK 

-   znovu zaslán dotazník RK (odvody z členských příspěvků) 
 -   znovu zaslán seznam delegátů a náhradníků na Sjezd ČSSI 
 -   zaslat návrhy na ocenění – zasláno, že návrhy nemáme 

 -   znovu zaslán seznam odběratelů časopisu Stavebnictví v elektronické verzi 
 -   znovu zaslán seznam členů naší OP 
 -   znovu zaslán zápis, usnesení a zpráva RK z VČS naší OP 2024 
         
     4    Zpravodaj 3/2024 

Byl rozeslán 14.10.2024 
 

     5    Žádost o dotaci na činnost OP 
 Předseda předal žádost o dotaci na Magistrát MKV písemně na požadovaném formuláři 

v podatelně 
 Žádost o dotaci na Krajský úřad po zvážení reakce kraje na minulou žádost z roku 2022 

zaslána nebyla. 
 
     6    Odvody z členských příspěvků do centrály v Praze 
 Předseda OP zaslal pastprezidentu Ing. Štěpánovi (kopii prezidentovi) dopis (je přílohou 

k zápisu) s názorem na zvažovanou změnu odvodů: odvádět 350.- Kč /ročně i za seniory 
kategorie „c“ (muž nad 70 let, žena nad 65 let) do ústředí. 

 K takové změně se naši delegáti na Sjezdu vyjádří negativně. 
 Ing. Štěpán reagoval telefonicky: předloží dopis Exekutivě. 
 Změna by zásadním způsobem oslabila finance OP a vedla by k rychlejšímu ukončení 
 činnosti OP z důvodů platební neschopnosti. 
 
      7    Sjezd ČSSI 23. 11. 2024 
 -   Ing. Kuneš, CSc. se ze zdravotních důvodů nemůže zúčastnit 
 -   zúčastní se 1. náhradník Ing. Leitgeb, CSc. 
 -   Program: bod 9. Návrhy změn Stanov ČSSI, organizačního řádu, jednacího řádu. 

Delegáti by měli mít v předstihu k dispozici návrhy změn Stanov, organizačního řádu a 
jednacího řádu, pakliže jsou připravovány Exekutivou, aby se mohli na ně připravit. 
Předseda napíše v tomto smyslu dopis prezidentovi a 1. místopředsedovi 

 -   Zápis z Exekutivy 24.10.2024 – v zápisu není ani zmínka o našem problému 
nesouhlasu s návrhem na odvody z členských příspěvků pro seniory kategorie „c“ (muž 
nad 70 let, žena nad 65 let) do ústředí 

     

      8 Příští výborová schůze se bude konat ve čtvrtek dne 05.12.2024 od 16 hodin 
v hotelu Lafonte. 

 
 

Zapsal: Ing. Miroslav Krössl 
Karlovy Vary 08. 11. 2024 
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S J E Z D   Č S S I   2 0 2 4 
 
 
Volební sjezd ČSSI se konal v sobotu 23. listopadu 2024 od 10:00 hodin v Národním technickém 
muzeu v Praze, Kostelní ul. 42 – Praha 7. 
 

 
 
Sjezd moderoval prezident ČSSI Ing. Adam Vokurka, Ph.D. 
Sjezdu se zúčastnilo 42 z pozvaných 49 delegátů, tj. 86%. Sjezd byl usnášeníschopný. 
 
Na závěr jednání bylo přijato usnesení. 
 



 Str. 13 

 



 Str. 14 

 
 



 Str. 15 

 
 

Zvolená Exekutiva ČSSI na období 2024 - 2027 
 
Sjezdu se za Oblastní pobočku Karlovy Vary zúčastnili delegáti, zvolení na Výroční členské schůzi 
dne 23.03.2024: 
 
Ing. Jaroslav Korbelář, předseda 
Ing. Miroslav Krössl, místopředseda 
Ing. Jiří Leitgeb, CSc., místopředseda 

 
Foto: archiv kanceláře ČSSI 
Text: Ing. Jaroslav Korbelář 
 

 
 

Informace o schůzi výboru, 
která se konala 5. 12. 2024 
v hotelu Lafonte v Karlových Varech. 

 

Zápis č. 8 

  
ze schůze výboru Oblastní pobočky ČSSI v Karlových Varech 

Datum a místo 
konání: 

05. 12. 2024 v 16.00 hod v hotelu Lafonte v Karlových Varech 

Přítomni: Ing. Korbelář, Ing. Korbelářová, Ing. Krössl, Ing. Kuneš, CSc. 
Ing. Leitgeb, CSc., Ing. Rychtář 
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Program: 

  

• Plánované akce na rok 2024 
Advent 2024 se bude konat 06. 12. 2024 v Mariánských Lázních. 
Výhled na rok 2025: 
Ing. Leitgeb – exkurze „Hotel u golfu v Sokolově po dokončení“ – I. pololetí 2025 
Ing. Korbelář – exkurze do hotelu Thermal - I. pololetí 2025 
Ing. Korbelář vyzývá členy výboru OP ČSSI o návrhy přednášek a exkurzí na rok 2025. 
 

     2 Zpravodaj 4/2024 
Zajistí Ing. Korbelář – zápisy ze schůzí výboru, usnesení ze Sjezdu, informace o Adventu, 
vzpomínka na Ing. Bauma, našeho bývalého předsedu OP KV. 
   

     3    Soutěž škol - informace Ing. Krössl 
Členové zkušební komise a paní Jágrová se sešli 14. 11. 2024, předseda Ing. Kaska 
zhodnotil průběh ročníku 2024, v lednu 2025 budou pozváni zástupci škol k projednání 
ročníku 2025 a budou vyzváni k podání přihlášky na ročník 2025. Ing. Rychtář požádal 
o uvolnění z funkce člena odborné poroty. 
 

     4    Členská základna 
Ing. Milena Navrátilová podala přihlášku do OP ČSSI Karlovy Vary, výbor souhlasí 
s členstvím od 01.01.2025. 

        
     5    Sjezd ČSSI 23. 11. 2024 

Sjezd ČSSI se konal v budově NTM v Praze. Za OP Karlovy Vary se zúčastnili 
Ing. Korbelář, Ing. Leitgeb, CSc. a Ing. Krössl. 
Sjezd byl volební – usnesení ze Sjezdu bude přílohou tohoto zápisu. 
 

      6 Adventní setkání členů OP ČSSI a OK ČKAIT 
Adventní setkání se bude konat dne 06. 12. 2024 v Parkhotelu Lesní Mlýn v Mariánských 
Lázních. Areálem nás provede a informaci o průběhu rekonstrukce nám podá majitel 
areálu. V programu je hudební vystoupení houslisty a malé občerstvení. 

 
      7 Vzpomínka na Ing. Vratislava Bauma 

Předseda OP, předsedkyně RK OP a Ing. Kořán se zúčastnili dne 22. 11. 2024 
v restauraci U kaštanů v Rosnicích smuteční vzpomínky pozůstalých a přátel zemřelého 
kolegy Ing. Vratislava Bauma, našeho bývalého předsedy OP KV. 

        

      8 Příští výborová schůze se bude konat ve středu dne 15. 1. 2025 od 16 hodin 
v hotelu Lafonte. 

 
 

Zapsal: Ing. Miroslav Krössl 
Karlovy Vary 10. 12. 2024 
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Adventní setkání stavařů spojené s odbornou exkurzí 
Parkhotelu Lesní mlýn v Mariánských Lázních 

 
 

 
 
 
V pátek 6.12.2024 proběhlo již 29. adventní setkání stavařů českého severozápadu. 
Tentokrát byl místem setkání Lázeňský klub Lesní mlýn (bývalý hotel Donbas) 
v Mariánských Lázních. Kdysi slavný lázeňský dům, který si mnozí pamatují pod názvem 
Donbas, postupně vstává z ruin. Zásluhu na tom mají především manželé Kučeraví, kteří 
opuštěný a rozpadající se objekt v roce 2018 zakoupili a postupně se mu snaží vrátit 
život. A musí se uznat, že se jim to daří. Pan inženýr Kučeravý, autorizovaný inženýr 
v oboru pozemní stavby, byl také průvodcem návštěvníků adventního setkání. Sešlo se 
nás opět hodně, především z Karlovarského, ale i z Ústeckého a Plzeňského kraje. 
Počasí sice příliš akci nepřálo – k tradičnímu chladu se tentokrát přidal silný vítr a déšť. 
Nepříznivé počasí ale dokonale vynahradilo útulné prostředí zdejší kavárny. Zvláště 
plněné trubičky byly vynikající. Tradičně nechybělo ani kulturní houslové vystoupení 
s klavírním doprovodem, o které se tentokrát postarali manželé Řezáčovi. Na závěr 
následovalo malé občerstvení, které účastníci využili k popovídání si přáteli a známými 
nejen o stavařině, ale i novinkách v soukromém životě. 
 
 
Z historie Lesního mlýna 
 
Ve starých kronikách je psáno " L.P.1833 tu byl postaven mlynářem Johanem 
Schneidrem mlýn na Metternichově panství". Lesní mlýn skutečně sloužil k mlýnskému 
provozu a jak bylo obvyklé, tak i provozu pily. Od samého počátku však byl také 
hostincem, zpočátku malým, ale postupně se rozrůstajícím a hojně navštěvovaným. I sám 
kníže Metternich se prý často zastavil, ale to spíše kvůli krásné mlynářce. 
Již v roce 1837 je uváděn Lesní mlýn (Mühlen – Wirthaus) s kuželkářskou dráhou jako 
oblíbený cíl vycházek, a to také díky bezprostřednímu sousedství Lesního pramene. 
Oficiální provoz hostince a kavárny je však uváděn až za vlastnictví rodiny Dietlů v 
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50.letech 19.století. Vznik hotelu v roce 1877 je taktéž zánikem mlýnského provozu. Pod 
vedením Josefa Hanslíka ze Žatce (zetě Dietlů) se stává z Lesního mlýna velice oblíbená 
kavárna s restaurací. 
 
 
 

 
 

1   Advent 2024, Mariánské Lázně, Lesní mlýn – Hlavní sál - Ing. Kučeravý, majitel 
 

 
 

2   Advent 2024, Mariánské Lázně, Lesní mlýn – Hlavní sál – Historické pohledy 
 
Od přelomu 19. a 20. století je Lesní mlýn v majetku Heinricha Krausse, který hotel 
přestavuje a rozšiřuje, a tak dotváří vzhled areálu který zůstal zachován v takřka 
nezměněné podobě. Tak začínají hotelu „zlaté časy", kdy o neustálý příliv hostů se stará 
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téměř 180 ti členný personál. Každodenní koncerty, zaplněná místa nejen v kavárně, ale i 
v rozsáhlé zahradní restauraci, kroužící taneční páry, to je kypící lázeňský život. 
Po 2. světové válce je hotel přejmenován na Alhambru, později pak na Donbas. 
Po přestavbách interiérů se stává nejvýznamnějším centrem odborářské lázeňské 
rekreace a v roce 1992 byl provoz hotelu ukončen a budova chátrala. 
V srpnu roku 2018 zchátralou stavbu koupili manželé Kučeraví. Díky jejich nadšení a 
ambicím, se tak téměř po 30 letech začala navracet skrytá krása bývalého hotelu Lesní 
mlýn. V současné době je již možné navštívit kavárnu Caffe s venkovním posezením na 
kolonádě. 
 

 
 

3   Advent 2024, Mariánské Lázně, Lesní mlýn – Hostinec 
 

 
 

4   Advent 2024, Mariánské Lázně, Lesní mlýn – Oranžerie 
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Obnova areálu už trvá tři roky 
 
„Z ruiny, kterou jsme tady našli a viděli při rozhodování o koupi, nás zaujal velký sál. Jako 
jediný prostor byl dochovaný, původní, se stropem a s výmalbami. Ještě v kontextu s 
okolními ruinami to vypadalo neuvěřitelně až pohádkově,“ uvedl Pavel Kučeravý. Právě 
on koupil zchátralý hotel se svou manželkou. 
Zakrytá promenáda, slavnostní sál s unikátním stropem, oranžerie anebo, společenský 
klub. Všechny tyto části zanedbaného areálu čekaly očista a zajištění havarijních zdí. 
Za tři roky, co Lesní mlýn vlastní, se manželům Kučeravým už podařilo částečně 
zprovoznit kavárnu. Přiléhající prostory jsou vyčištěné, jejich průzkum ale stále pokračuje. 
 

 
 

5   Advent 2024, Mariánské Lázně, Lesní mlýn – manželé Řezáčovi 
 

 
 

6   Advent 2024, Mariánské Lázně, Lesní mlýn – zleva Ing. Vlášková, pí. Jágrová 
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„Snažíme se ještě ty jednotlivé prostory zprovozňovat, připravovat rekonstrukci. Děláme 
ještě průzkum starých zbytků, konstrukcí a detailů, které se nám tu daří objevit. Celý ten 
objekt chceme vrátit do stavu před první světovou válkou, kdy svět tančil,“ přiblížil majitel. 
Společenské a kulturní akce se v současné době v areálu konají téměř pravidelně. Pavel 
Kučeravý s rodinou dál sní o tom, jak bude sanatorium vypadat po ukončení oprav. 

 
 

 

 
 

7   Adventní setkání 2024, Mariánské Lázně, Lesní mlýn 
předseda ČKAJT OK KK Ing. Pospíšil, majitelka paní Kučeravá 

 
 
Adventní setkání se opět vydařilo, za což chceme poděkovat všem organizátorům 
z karlovarské ČKAIT a ČSSI – především panu předsedovi OK ČKAIT Karlovarského 
kraje Ing. Pavlu Pospíšilovi a paní Jágrové i milým hostitelům manželům Kučeravým. Již 
nyní se můžeme těšit na příští jubilejní 30. adventní setkání v roce 2025. 
 
 
Text: Jana Jágrová, PaedDr. Zdeněk Hrdina, Ing. Jaroslav Korbelář 
Foto: ČKAIT OK Karlovarský kraj 
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EPILOGUE 
 
Vážení přátelé, 
 
v letošním čtvrtém čísle ZPRAVODAJE 2024 přinášíme informace o významném výročí 
Ing. Miloslava Rychtáře, člena revizní komice ČSSI OP KV, o vzpomínce na expředsedu 
ČSSI OP KV Ing. Vratislava Bauma, o pravidelných schůzích výboru, o mezinárodní 
konferenci Městské inženýrství ČKAIT Karlovarsko 2024 v Karlových Varech, o volebním 
sjezdu ČSSI v Praze a o Adventním setkání stavařů českého severozápadu v Mariánských 
Lázních. 
 
Redakční uzávěrka 31. 12. 2024 
Svými příspěvky a fotografiemi přispěli: 
Ing. Jaroslav Korbelář; Ing Miroslav Krössl, PaedDr. Zdeněk Hrdina, Jana Jágrová 
 
 


